
 

 

Acta Plenari Consell Social  

Núm. de sessió: 1/2021 
Data: 23 de febrer de 2021 
Hora de començament: 20.00 hores  
Hora finalització 21.15 hores 
Lloc: virtual 
Membres 

Assistents: 
• M.S.A- Alcalde de Mollerussa i President del CSM 
• A.C. - Regidora d’acció social i comunitària, ciutadania i infància 
• D.B. - Regidora d’educació 
• M.S.- Ciutadania 
• D.V.- Ciutadania 
• P.P.- Ciutadania i Referent Fundació Àngel Olaran 
• JM.R.- president de Creu Roja el Pla d’ Urgell. 
• J.S.- referent de Creu Roja el Pla d’ Urgell. 
• T.M.- Referent de Creu Roja el Pla d’Urgell. 
• J.D. – Ciutadania 
• C.T. - Referent del Casal Municipal per a la Gent Gran 
• M.M.- Associació alumnes del CFA Mollerussa 
• L.S.- Referent ASPID 
• JA.L.- Referent associació  per la Salut Mental del Pla d’Urgell 
• M.P.- Secretària del Consell Social . 
• M.B.- Associació de Malians de Mollerussa 
• X.M. – tècnica d’igualtat, ciutadania i migracions 
• J.F.- Referent SOM Mollerussa 
• J.S.- Referent espai social Fundació Catalunya la Pedrera a Mollerussa 
• L.M.- referent del Consell Participació Adolescents i pla de civisme 
• L.I.- tècnica pla de civisme 
• K.L.- tècnica pla de civisme 
• P.F.- Associació Ecobenestar 
• M.LL.- Tècnica Joventut, Oficina Jove Pla d’Urgell 

 
Excusen la seva presència: 

• A.C.- ciutadania 
• N.F.-ciutadania 
• A.P.-referent CPNL 
• J.G - referent del CAP de Mollerussa programa “ Salut i Comunitat”.  
• S.S. i A.R. – Associació contra el Càncer de Mollerussa. 
• E.M. – referent Càritas Parroquial de Mollerussa 
• N.F. - Ciutadania 
• A.P. – referent Llar Terres de Ponent. 
• J.LL. - referent de l’associació Gent Gran del Pla d’ Urgell. 
• T.G.- Ciutadania 
• J.B. -  Ciutadania 
• J.A. – referent Associació de familiars malalts d’Alzheimer. 
• E.J. - Ciutadania 
• A.D. – secretari de l’Associació Badegna 
• E.T- referent ACUDAM 
• C.- Referent Servei de rehabilitació Comunitària 
 

Desenvolupament de la sessió i acords 

1. Benvinguda i presentació noves incorporacions 

M.P, secretària del CSM dona la benvinguda i agraeix l’assistència al plenari. S’exposa el desenvolupament i el 
funcionament de la sessió donat el seu format virtual.  

Es saluda totes les persones i es presenten les noves incorporacions al CSM:  
• Servei de Rehabilitació Comunitària de Mollerussa,  
• Som Mollerussa, 
• Associació contra el càncer  
• Tècniques del pla de civisme. 

 
 
 
 



 

 
2. Salutació president CSM 

M.S. President del CSM, agraeix a les persones assistents l’assistència i el compromís. Reconeix les dificultats 
que hi ha hagut aquest 2020 derivades de la situació sanitària, i posa en relleu que allò social pren més 
importància: s’ha enfortit també l’estructura social i la solidaritat entre les persones, una mostra d’això és la 
creació de SOM Mollerussa, la nova entitat sorgida a rel del compromís de voluntaris/es que es van implicar 
durant el confinament inicial de la pandèmia.  

 
3. Presentació foment del voluntariat 

L.S, representant d’ASPID, presenta les accions que el grup foment del voluntariat ha desenvolupat aquest any 
2020 les quals s’han vist afectades per la situació actual de pandèmia covid-19: 

• Presentació VAI a les Escoles de primària, Casal d’Estiu i Parc de Nadal: no es va poder dur a terme per 
la situació d’estat d’alarma i mesures preventives davant la pandèmia covid-19. 

• Es va elaborar i dissenyar els VAICONSELLS: àudios i traducció dels textos de les mesures preventives 
davant la pandèmia covid-19, amb la col·laboració de la regidoria d’Infància, Creu Roja Pla d’Urgell, 
Associacions de persones immigrants, persones usuàries del Servei d’Acollida Municipal i el Pla Educatiu 
d’Entorn. 

• Amb la col·laboració de membres del Consell Social es va gravar la lectura del còmic VAI per poder-lo 
emetre per Radio Ponent la Diada de Sant Jordi. 

• Amb la col·laboració de membres del Consell Social es va gravar un vídeo tutorial de com realitzar les  
VAIUlleres 

• Un total de 13 persones voluntàries i 8 entitats,  van participar en la gravació del vídeo commemoratiu 
del Dia internacional del Voluntariat 

• Amb la col·laboració de membres del Consell Social  es va editar un vídeo presentació CSM dirigit al 
programa FAIG del col·legi La Salle. 

• Durant el 2020 des del Consell Social es va coordinar la presentació de VAI als mitjans de comunicació 
interns i externs de l’Ajuntament. 

Després d’explicar les accions, es presenten les propostes d’accions per al 2021: 
• Promoure la VAI en accions de convivència que es realitzin a Mollerussa: Estiu i Nadal 
• Potenciar VAI als centres escolars de primària i a la comunitat.  
• Valoració de la creació del personatge real VAI. 
• Impulsar VAI com canal de comunicació amb la infància en situacions concretes. 
 

4.Aportacions del President del CSM 

M.S. valora la feina feta pel grup tot i les circumstàncies anòmales del moment. Valora que els infants de 
Mollerussa ja coneixen i identifiquen a VAI. Aprova que es pugui fer ús del personatge per fer arribar 
comunicacions a aquest col·lectiu. I que quan es pugui es tornin a fer les activitats presencials que estaven 
previstes. 

Comenta que la situació de pandèmia ha generat noves dinàmiques socials, noves necessitats, especialment entre 
la gent gran que requereixen més ajuda o acompanyament. Valora molt positivament l’aparició de la nova entitat 
de voluntariat.  

Incideix en el fet que en els darrers mesos degut als canvis social, les noves rutines, a la limitació de la relacions 
i del moviment, s’han agreujat i augmentat les problemàtiques de salut mental, i que seria necessari poder 
abordar el tema.   

Comenta els efectes més directes del COVID pel que fa a la mortalitat, i alhora els efectes colaterals que causa.  

Un altre aspecte que la pandèmia ha posat en evidència, és la necessitat de tenir accés a les tecnologies i a 
internet, i veu necessari reduir la bretxa tecnològica existent, que pot afectar el seu rendiment educatiu.  

 

5. Presentació Grup Foment de la Convivència 

JA.L, en representació del grup foment de la convivència, comenta que l’objectiu del grup és que Mollerussa sigui 
una ciutat agradable per tots i totes. Menciona que al plenari anterior, es va demanar al grup que fossin 
observadors actius de la ciutat i que es fes difusió de l’ordenança de convivència.  

 



 

 

Apunta que darrerament Mollerussa es percep una sensació de deixadesa, i que el CS juntament amb el pla de 
civisme ha creat uns cartells, per millorar aquest aspecte. S’han creat tres cartells, amb dues imatges (allò 
incorrecte i allò correcte o desitjable) i un lema: FEM EL CLIC, FEM-HO BÉ. 
 
Explica com s’ha acordat fer la difusió de cada una de les campanyes gràfiques: 
 

• Fomentar el bon ús dels contenidors, on també s’inclou el telèfon per la recollida d e voluminosos.  
Adhesius per les 93 illes de contenidors. 

• Fomentar la recollida dels excrements dels gossos  
Conscienciació dels propietaris a traves de cartells i pamflets en establiments concrets. 
Difusió de l’ordenança quan els propietaris van a censar als seus animals 

• Fomentar un joc responsable a l’espai públic - pendent de definir 

Seguidament es plategen les propostes d’acció per al 2021: 
 

• Dur a terme les accions de difusió acordades 
• Es proposa que l’ajuntament pogués incorporar la figura d’agents cívics, que informin a la ciutadania, 

que l’ajudin, i si cal que l’avisin si no tenen una conducta adequada als espais públics.  
• Es planteja un treball conjunt amb el Pla Eductiu d’Entorn, aprofitant el lema i les pròpies campanyes 

per treballar amb l’alumnat. S’ofereix la col·laboració del grup en aquesta línia.  

6. Aportacions del President del CSM 

Agraeix la tasca i feina del grup, i posa en evidència en lligam entre convivència i civisme.  

Reconeix que a Mollerussa i també a altres ciutats, s’ha instal·lat la percepció de que la ciutat estava bruta i 
deixada. Informa de totes les accions que s’han fet des de l’ajuntament en els darrers mesos, per millorar aquest 
aspecte. Mesures que han estat realment efectives, però es conscient que un cop s’instal·len aquestes idees entre 
la població costen molt de revertir i que la gent s’adoni de que la situació ha millorat. Demana col·laboració als 
membres del consell social per informar a la població d’aquestes tasques, i que es valori el descens de les 
incidències relacionades amb les escombraries.  

En relació al joc al carrer, de cara al bon temps es farà la difusió a carrer del díptic que s’ha fet amb la policia 
local sobre el patinet elèctric. També es definirà el projecte del carril bici.  

Cal reconèixer que s’està fent molt bona feina des del pla de civisme i des dels dos grups dels Consell Social, i hi 
ha gent que encara pensa que no es fa res. Demana als membres del CSM que facin d’altaveus, i que ajudin a 
difondre totes les accions que s’estan fent, i reivindiquin la feina que es du a terme. Cal visibilitzar-ho entre la 
ciutadania. 

Respecte a la proposta dels Agents Cívics és un tema laboral que implica despesa i costa articular-ho. Cal tenir 
en compte que Mollerussa té menys de 20.000 habitants i ens costa molt fer programes propis al dependre en 
molts aspectes del Consell Comarcal.  

Acaba remarcant de nou la gran feina que s’està fent, i els avenços que es van fent en quan a la millora del 
civisme i la convivència a la ciutat.  

 

7. Precs i preguntes  

Dona pas als precs i preguntes.  

L.M., tècnica referent del pla de civisme, comenta una mica el paper del pla de civisme i felicita la feina conjunta 
que s’ha fet des del Consell Social.  

A.C., Regidora d’Acció Social, també es suma a les felicitacions i agraïment que el Marc i la Laia ja han manifestat. 
Reconeix la feina feta tot i les dificultats que s’han anat trobant durant l’any.  

 

Es dona per finalitzada la reunió.  

Mollerussa a, 23 de febrer de 2021 


